
  

ZÁPIS Z PODVÝBORU PRO TRANSPARENTNOST NÁRODNÍHO PLÁNU 

OBNOVY 
 

Datum: 3. srpna 2023, 10:00 

Místo konání: Politických vězňů 20, 112 49 Praha 1  

Předsedající: Ing. Jitka Opičková, předsedkyně Podvýboru pro transparentnost 

 

Ministerstvo průmyslu a obchodu (dále také jen „MPO“) uspořádalo dne 3. srpna 2023 prezenční 

formou 1. jednání Podvýboru pro transparentnost Národního plánu obnovy (dále také jen „PT NPO“), 

za účelem projednání a informování o aktuálním dění ve vybraných oblastech, týkajících se Národního 

plánu obnovy (dále také jen „NPO“). Hlavními tématy bylo informování členů PT NPO o implementaci 

NPO v roce 2023, publicitě NPO, aktualizaci NPO, REPowerEU a půjčka z NPO. 

 

Účastníci:  
1. Blažková Bronislava  MZe 

2. Cakl Ondřej   TI 

3. Dvořák Petr   MZe 

4. Franěk Petr   MK 

5. Hájková Petra   MPSV 

6. Hana Jan   MPO 

7. Just Petr   MUP 

8. Kochan Jan   MŽP 

9. Kopečný Ondřej  TI 

10. Králík Kim   MPO-DU 

11. Kučerová Nikola  MV 

12. Kylar Leoš   MD 

13. Leistner Petr   MŠMT 

14. Máčalová Světlana  MPO-DU 

15. Mariničová Eva   CDE 

16. Matoušek Jiří   MPO-DU 

17. Mezuliáníková Monika  MS 

18. Miléřová Jana   RV NNO 

19. Nikischer Richard  MMR 

20. Opičková Jitka   MPO-DU 

21. Osvald Petr   SMOČR 

22. Petránková Andrea  MPO-DU 

23. Proksch Jan   SPČR 

24. Slavíková Denisa  MF 

25. Šebesta Jan   SPČR 

26. Šenkýř Jan   MPO-DU 



  

2 
 

27. Šerá Veronika   MF-AO 

28. Truchlá Jana   ÚV 

29. Vokurka Michal   MHMP 

30. Zatloukalová Zdeňka  MZdr 

31. Zikeš Jan   KZPS 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Úvodní slovo paní předsedkyně 

2. Rekapitulace postupu implementace NPO v roce 2023 

3. Online kampaň od 07-08/2023, publicita NPO 

4. Aktualizace NPO, REPowerEU, půjčka z NPO 

5. Dotazy, diskuze, úkoly 

 

ÚVOD 

1. Úvodní slovo paní předsedkyně 

V rámci úvodního slova představila paní ředitelka Jitka Opičková (JO) informace ke konání Podvýboru 

pro transparentnost, který byl nově aktivován, na základě požadavku skupiny stakeholderů, a stal se 

tak dalším z podvýborů Výboru NPO. Dosud aktivně fungují následující podvýbory, konkrétně:  

Podvýbor pro územní dimenzi 

Podvýbor pro zaměstnanost, vědu, výzkum a vzdělávání  

Podvýbor pro podnikání 

Všichni členové tohoto podvýboru jsou zároveň členy Výboru NPO, který má svůj Jednací řád, Etický 

kodex. Dokumenty budou uveřejňovány na webových stránkách NPO, kde jsou zápisy z podvýborů 

uveřejňovány. 

 

2. Rekapitulace postupu implementace NPO v roce 2023 

Aktuálně probíhá příprava další platby za ČR, v rámci této platby je nutné splnit 35 milníků a cílů, které 

budou následně předloženy EK k posouzení. 

Vláda schválila aktualizaci NPO včetně půjčky, která může dosáhnout až 137,4 mld. Kč. Dalších 33,4 

mld. Kč chce získat nově na grantech. Aktuálně probíhá již finální komunikace s EK směřující ke 

schválení nového dokumentu CID. Dolaďujeme finální znění milníků a cílů a costing. 

Proběhla aktualizace centrálních metodických pokynů, kdy metodické pokyny jsou aktualizovány na 

základě dodatečných připomínek od VK/SI, dále nových povinností ze strany Komise, a také zejména 

na základě doporučení auditní jednotky EK/reakce a vypořádání daných zjištění z auditů. 
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3. Transparentnost provádění NPO 

Paní JO dále informovala o dalším tématu, týkajícím se transparentnosti implementace Plánu – 

informace o projektech NPO, 100 největších příjemců z NPO. Jedná se o povinnost definovanou EK, 

vyplývající z legislativy EU – jedná se o 100 největších příjemců dle částek ve smlouvách či 

rozhodnutích. MPO-DU plánuje rozšířit povinnost VK při reportování TOP 100 příjemců na všechny 

projekty nad 1 mil. Kč. Aktualizace projektů/doplnění, probíhá každých 6 měsíců. DU zajistí 

zveřejňování informací o přijaté podpoře na webech příjemců. Zveřejněno na webu 

https://www.planobnovycr.cz/ke-stazeni. 

 

4. Aktualizace NPO, REPowerEU, půjčka z NPO 

Změny části plánu jsou realizovány na základě zhodnocení realizace, tj. zejména aktuální vlivy inflace, 

celkové absorpce. Zároveň jsou zde nové podněty pro dodatečnou alokaci – REPowerEU, granty, 

půjčky. 

EK je autorem CID a v procesu stanovování milníků a cílů bude mít finální slovo. VK mají v rámci úprav 

obsahu CID technickou roli. 

Před vydáním souhlasného stanoviska EK dostane ČR 48 hodin na finální validaci „nového CID“.  

Po proceduře schvalování na úrovni EK – Rada EU – by měl být CID schválený v polovině října 2023 (a 

podepsané finanční dohody). V této fázi již lze podat další žádost o platbu za ČR (2.+3. platba). 

Po prezentaci aktuálních informací implementace NPO si vzal slovo pan Ondřej Cakl (OC) a představil 

organizaci a pozici Transparency International (TI) v rámci tohoto podvýboru a požadavky na zlepšení 

transparentnosti a participace NPO: 

Ondřej Cakl (TI):  

Obecně byla propagována vyšší potřeba informovanosti neziskového sektoru. Nyní potřebují více času 

na zjišťování informací, funguje průběžná komunikace se sociálními partnery. Podvýbor vidí jako místo 

pro detailní debatu a získání informací, debatní body/témata – vůči jednáním jednak ŘV NPO a jednak 

Výboru NPO. Míra propustnosti informací na vlastníky komponent (VK) je rozdílná; MŽP tradičně dobré 

množství informací, MK též apod. Je nutné nalézt/zřídit u každého VK kontaktní místo (pro veřejnost, 

občanskou společnost), lze též využít struktury z ESIF. Dále přichází s návrhem přístupová místa pro 

uživatele/veřejnost umístit na centrální web NPO. 

Úkol pro DU: vyžádat si informace od VK, jestli tyto struktury fungují a zveřejnit kontakty 

Další oblast důležitá pro TI: jak budou zástupci tohoto podvýboru komunikovat s ŘV NPO – návrh se 

sjednotit, jednotný hlas. 

Kritičtější bodem – struktura webu NPO; zde požadavek – více informací o stávajícím stavu, jak se 

čerpá, kolik peněz je již vyčerpáno. 

https://www.planobnovycr.cz/ke-stazeni
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Poslední připomínka od pana Cakla z TI směřovala k obsahu webových stránek NPO, kdy je zde 

požadavek na zveřejnění členů Výboru NPO a členů podvýborů. Toto je dle vyjádření JO možné, ale jen 

do úrovně organizací. 

 

5. Dotazy, diskuze, úkoly 

Paní ředitelka JO otevřela následně k bodům diskuzi: 

Pan Mička (RV NNO) – představil práci RV NNO, monitorování čerpání OP; účast na přípravném 

procesu, účast při hlasování při RV; cílem je finálně vybrat zástupce na jednotlivé resorty – práce 

pro NNO 

Pan Kochan (MŽP) – realizace a implementace NPO probíhá nyní přes národní program ŽP; odkaz 

npo@mzp.cz – zde žádosti o informace; SFŽP je místem pro informace, zde se získávají, zde jsou 

též obecné kontakty 

Pan Hana (MPO) – na resortu MPO je kontaktní adresa – v rámci odkazu na zřízený odbor 

koordinátora NPO, zde získá nyní veřejnost odpovědi na své dotazy 

Pan Osvald (SMOČR) – dotaz na seznam aktuálních výzev; vidí na aktuálním webu NPO jen obecné 

informace 

Paní ředitelka JO poukázala na to, že centralizovaně jsou, mimo jiné, též všechny výzvy uváděné na 

stránkách MMR, odkaz DotaceEU.cz 

Paní Zatloukalová (MZd) – připomínka, kdy prý chybí výzvy za MZd 

Pan Kim Králík (KK) uvedl, že DU zveřejní tedy dále doplněné open informace k daným výzvám, 

zveřejní i zmiňované kontaktní body = úkol. 

Informace na dotaz zástupce TI – ano, DU eviduje seznam výzev, každý kvartál obdrží od VK jejich 

seznam, co chtějí vyhlásit. 

KK: zde tedy úkol pro VK – zaslat seznam kontaktů za resort – následně tyto informace DU 

zveřejní 

Pan OC – ano, kontaktní osoby + web NPO, propojení na resorty 

Paní ředitelka JO – dojde k aktualizaci seznamu jmen, je úkolem pro DU 

Paní Miléřová – chce participovat na zpracování výzev + DU bude též vyhodnocovat milníky, ráda 

by znala, kolik prostředků se vynaložilo 

MV + MPO/zástupci VK – každý milník má nastaveno jinak, nelze nějak zobecnit dané výstupy 

Paní ředitelka JO – jsou resorty, které zveřejňují výstupy, projekty; DU ze své pozice koordinační – 

též ví, co kdy a jak bylo splněno – milníky; informace se dále reportují 

mailto:npo@mzp.cz
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Pan OC – informace – zda je možné ovlivňování výzev, resp. jaký je mechanismus tvorby výzev (zde 

reakce od MV – výzvy pro státní správu; MK – výzvy-občanská společnost se zapojuje do tvorby 

výzev) 

Pan OC dále požadoval rozšíření informací a seznamu výzev – chtějí se podílet na tvorbě 

výzev/design komponenty 

Paní ředitelka JO – je zde mechanismus již nastaven – v rámci tvorby výzev. Máme tu 4 podvýbory 

a zde kontaktní osoby, které výbory připravují a svolávají a zde se následně řeší, zda jsou tyto výzvy 

otevřené pro další informace k jejich dopracování 

Pan KK – úkol, připravíme seznam výzev tak, že z něj bude patrná informace, že daná výzva je 

aktuálně připravována. Následně je tu možnost komunikovat případně obsah výzev se zástupci 

z daného podvýboru, znovu osvětlit danou výzvu, procesy jsou i nyní dobře monitorovány (takto 

je i v souladu s požadavky EK). 

Pan Mička (ÚV) – participace není jen zapojení neziskového sektoru, jde o to, jak se dané téma 

k jeho zástupcům dostane, jak budou zapojeni další aktéři, nejde jen o obsah výzev, jde o pozici 

každého občana 

Paní ředitelka JO – úkol: DU vytvoří seznam přístupových informací/bodů; členové tohoto 

podvýboru budou informováni dále o jejich termínech konání, místě konání. Dále DU připraví 

informaci, kde popíše fungování podvýborů. Lze následně zasílat své podněty, a tak rozšířit 

komunikaci dále, mimo členy daných podvýborů. 

Dále bude nově nastavena komunikace s ŘV NPO, bude možné zasílat případné podněty 

k bodům připravovaného jednání. 

Pan KK dále navrhnul, aby v rámci programu ŘV NPO byl vždy zařazen bod – informovanost o 

činnosti těchto 4 fungujících podvýborů. 

Paní ředitelka JO upřesnila, že tedy bude připravena souhrnná informace ve věci jednání těchto 

podvýborů, zda a kdy se podvýbory konaly, téma, výsledky jednání zástupců daných podvýborů 

atp. 

Dále bylo ujednáno, že obecně bude zástupcům podvýboru pro transparentnost předáváno více 

informací, dle jejich požadavků – např. výše vyčerpaných prostředků ze schválené alokace pro 

NPO, zde tedy viz konkrétní informace z jednotlivých resortů. 

Pan OC se dále dotázal, jak vzniká hodnotící dokumentace k čerpání prostředků NPO. DU – ano 

jsou tu tyto dokumenty, vypracovávané jak ze strany DU, tak ze strany EK. 

Další informace od paní ředitelky JO – úkol: DU zašle na členy tohoto podvýboru odkaz na webové 

stránky EK, kde je tato evaluace, právě např. k již procesované 1. žádosti o platbu za ČR. 

Úkol: Dále DU zajistí pro členy podvýboru seznam členů ŘV NPO a Výboru NPO, a dále členů 

ostatních podvýborů při implementaci NPO. 
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Pan KK dále doplnil, že již nyní na webu NPO lze dohledat informace relevantní k fungování obou 

výborů/zip – seznam členů výborů a anonymizované zápisy z jednání. 

Dále v závěru jednání proběhla diskuze k pořádání tohoto podvýboru pro transparentnost – 

četnost jednání v daném roce (pozn. výbory se konají 2–3 x v daném roce). 

Paní Miléřová navrhovala postup, kdy by se tento podvýbor vždy scházel před konáním Výboru 

NPO za účelem získání více informací k milníkům – hodnocení případných rizik implementace apod. 

Na tento návrh reagovala paní ředitelka JO, kdy tedy se scházet 14 dní před konáním řádného 

jednání Výbory znamená, že nebudou požadované informace detailní, nýbrž spíše obecné, a ještě 

se budou dopracovávat. 

Následná diskuze mezi účastníky – návrhy scházet se týden před jednáním, dále např. 3 týdny apod. 

Závěrem paní ředitelka JO konstatovala, že se tento podvýbor pro transparentnost bude svolávat 

vždy před konáním Výboru NPO. 

 

 

Přílohy:  příloha č. 1 – prezenční listina; 

  příloha č. 2 – prezentace. 

 

    

 

 

 

               

Zapsali za sekretariát: Kim Králík 

 

Schválila za sekretariát: Jitka Opičková  
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